

*(Version française suivra)*

## Bursary Information and Selection Process

The Collège Communautaire du Nouveau-Brunswick (CCNB) is committed to supporting its students through various opportunities, including the **Sunbury Bursary**. This bursary aims to reward top-performing students who demonstrate exceptional driving quality, work ethic, and a desire to build a career in the Transportation Industry.

## Communication of Bursary Information

CCNB will actively promote the Sunbury Bursary to all eligible students through the following channels:

### 1. Information Session:

- Invite Sunbury representative while hosting a dedicated information session to explain the bursary criteria, benefits, and application process.
- Possibility of posting on website

## Selection Process

### 1. Application Submission:

- Interested students will submit their applications, including all required documentation, to the CCNB instructor by the specified deadline.

### 2. Initial Screening:

- The CCNB instructor will review all applications to ensure they meet the eligibility criteria. The criteria includes : attendance, academic performance, professional and safe driving, demonstrated commitment to the transportation industry.
- An internal committee (Instructor, Associate Dean) will review the candidates based specified criteria.

### 3. Top Candidates Shortlist:

- The committee will shortlist the top four candidates who best meet the bursary criteria.
- These candidates will be informed and provided with further instructions.

## Decision Making by Sunbury

- **Submission to Sunbury:**
  - CCNB will forward the applications and supporting documents of the top three candidates to Sunbury for final consideration.
  
- **Final Decision:**
  - The ultimate decision on the bursary recipient rests with Sunbury.
  - Sunbury will review the shortlisted candidates and may conduct additional interviews or assessments as deemed necessary.
  - The chosen recipient will be notified by Sunbury directly.

This process ensures that only the most qualified and deserving students are considered, while maintaining a transparent and fair selection mechanism. CCNB and Sunbury are committed to supporting the professional growth and career aspirations of their students through this valuable bursary.

## Bursary Benefits:

1. Job Placement:
  - Guaranteed paid job placement with Sunbury upon completion of studies.
  
2. Probation:
  - Each student has a 1-year probationary program with no expectation of any repayment if it doesn't work out.

# Bursary Criteria

## Eligibility:

### 1. Student Status:

- A minimum attendance record of 90% is required.
- Documented and justified absences may be excluded from the calculation.

### 2. Driving Quality and Work Ethic:

- Demonstrates exceptional driving skills and adherence to safety standards.
- Exhibits a strong work ethic and professional behavior.
- Commitment to Safety and Professionalism
- Desire to Build a Career in the Transportation Industry

### 3. Academic Excellence:

- Top-performing student in relevant courses or training programs.

### 4. Financial Need:

- Financial need is not a criterion for this bursary.

### 5. Employment Eligibility:

- Must be eligible to work in Canada.

### 6. Career Aspirations:

- Expresses a desire to work for Sunbury and pursue a career in the Transportation industry.

## Additional Suggested Criteria:

### 1. Interview:

- o Successful completion of an interview with Sunbury representatives to assess fit and commitment. References may be requested.

## Sunbury Bursary Evaluation Grid

<i>Criteria</i>	<i>Weight (%)</i>	<i>Score (0-10)</i>	<i>Weighted Score</i>	<i>Comments</i>
<b>Student Status</b>				
<i>Minimum attendance record (90%)</i>	10%			
<b>Driving Quality and Work Ethic</b>				
<i>Exceptional driving skills</i>	15%			
<i>Strong work ethic</i>	15%			
<b>Academic Excellence</b>				
<i>Top-performing student</i>	10%			
<b>Employment Eligibility</b>				
<i>Eligible to work in Canada</i>	10%			
<b>Career Aspirations</b>				
<i>Desire to work for Sunbury</i>	25%			
<b>Community Involvement (Suggested)</b>				
<i>Demonstrates leadership skills</i>	5%			
<b>Recommendation Letters (Suggested)</b>				

<i>Quality and relevance of recommendations</i>	5%	
<b>Interview (Suggested)</b>		
<i>Performance in interview</i>	5%	
<b>Total</b>		<b>100%</b>

## Instructions for Evaluators:

### 1. Score Each Criterion:

- Evaluate each candidate against the listed criteria and assign a score between 0 and 10 (0 = Does not meet criteria, 6 = Barely meet criteria, 10 = Exceeds criteria).

### 2. Calculate Weighted Score:

- Multiply the score for each criterion by its respective weight to obtain the weighted score. (Score X weighted score)

### 3. Sum Weighted Scores:

- Add the weighted scores to obtain the candidate's total score out of 100.

### 4. Comments:

- Provide any relevant comments or observations for each criterion to support the evaluation.

This evaluation grid provides a structured and objective method to assess candidates, ensuring a fair and transparent selection process for the Sunbury Bursary.

## Informations et processus de sélection pour la bourse

Le **Collège Communautaire du Nouveau-Brunswick (CCNB)** s'engage à soutenir ses étudiants à travers diverses opportunités, dont la **Bourse Sunbury**. Cette bourse vise à récompenser les étudiants les plus performants qui démontrent une qualité de conduite exceptionnelle, une solide éthique de travail et une volonté de bâtir une carrière dans l'industrie du transport.

## Communication de l'information sur la bourse

Le CCNB fera activement la promotion de la Bourse Sunbury auprès de tous les étudiants admissibles via les canaux suivants :

### 1. Séance d'information :

- Inviter un représentant de Sunbury pour participer à une séance d'information dédiée afin d'expliquer les critères, les avantages et le processus de candidature.
- Possibilité de publier l'information sur le site web.

## Processus de sélection

### 1. Soumission des candidatures :

- Les étudiants intéressés soumettront leurs candidatures, incluant tous les documents requis, à l'instructeur du CCNB avant la date limite spécifiée.

### 2. Évaluation initiale :

- L'instructeur du CCNB examinera toutes les candidatures pour s'assurer qu'elles répondent aux critères d'admissibilité, incluant : l'assiduité, la performance académique, la conduite professionnelle et sécuritaire, et l'engagement démontré envers l'industrie du transport.
- Un comité interne (instructeur, doyen associé) évaluera les candidats selon les critères spécifiés.

### 3. Liste des meilleurs candidats :

- Le comité sélectionnera les quatre meilleurs candidats répondant le mieux aux critères de la bourse.
- Ces candidats seront informés et recevront des instructions supplémentaires.

## Décision finale par Sunbury :

- **Transmission à Sunbury :**
  - Le CCNB transmettra à Sunbury les candidatures et documents justificatifs des trois meilleurs candidats pour examen final.
- **Décision finale :**
  - La décision finale concernant le récipiendaire de la bourse revient à Sunbury.
  - Sunbury examinera les candidats présélectionnés et pourra mener des entrevues ou des évaluations supplémentaires si nécessaire.
  - Le récipiendaire choisi sera directement informé par Sunbury.

Ce processus garantit que seuls les étudiants les plus qualifiés et méritants sont considérés, tout en maintenant un mécanisme de sélection équitable et transparent. Le CCNB et Sunbury s'engagent à soutenir la croissance professionnelle et les aspirations de carrière des étudiants grâce à cette bourse précieuse.

## Avantages de la bourse

1. **Placement professionnel :**
  - Emploi rémunéré garanti chez Sunbury à la fin des études.
2. **Période de probation :**
  - Chaque étudiant bénéficiera d'un programme de probation d'un an sans obligation de remboursement en cas d'interruption.

## Critères de la bourse

### Admissibilité :

#### 1. Statut étudiant :

- Une assiduité minimale de 90 % est requise.
- Les absences documentées et justifiées peuvent être exclues du calcul.

#### 2. Qualité de conduite et éthique de travail :

- Démontre des compétences exceptionnelles en conduite et le respect des normes de sécurité.
- Fait preuve d'une solide éthique de travail et d'un comportement professionnel.
- Engagement envers la sécurité et le professionnalisme.
- Volonté de bâtir une carrière dans l'industrie du transport.

#### 3. Excellence académique :

- Étudiant le plus performant dans les cours ou programmes pertinents.

#### 4. Besoins financiers :

- Les besoins financiers ne constituent pas un critère pour cette bourse.

#### 5. Admissibilité à l'emploi :

- Doit être admissible à travailler au Canada.

#### 6. Aspirations de carrière :

- Exprime une volonté de travailler pour Sunbury et de poursuivre une carrière dans l'industrie du transport.

## Critères supplémentaires suggérés :

#### 1. Entrevue :

- Réussite d'une entrevue avec les représentants de Sunbury pour évaluer l'adéquation et l'engagement. Des références pourraient être demandées.



## Grille d'évaluation de la Bourse Sunbury

<b>Critères</b>	<b>Poids (%)</b>	<b>Score (0-10)</b>	<b>Score pondéré</b>	<b>Commentaires</b>
<b>Statut étudiant</b>				
<i>Assiduité minimale (90 %)</i>	10 %			
<b>Qualité de conduite et éthique</b>				
<i>Compétences exceptionnelles</i>	15 %			
<i>Solide éthique de travail</i>	15 %			
<b>Excellence académique</b>	10 %			
<b>Admissibilité à l'emploi</b>	10 %			
<b>Aspirations de carrière</b>	25 %			
<b>Engagement communautaire (suggéré)</b>	5 %			
<i>Compétences en leadership</i>				
<b>Lettres de recommandation (suggérées)</b>	5 %			
<i>Qualité des recommandations</i>				
<b>Entrevue (suggérée)</b>	5 %			

## Instructions pour les évaluateurs :

### 1. Noter chaque critère :

- Évaluez chaque candidat selon les critères listés et attribuez une note de 0 à 10 (0 = Ne répond pas aux critères, 6 = Répond à peine, 10 = Dépasse les critères).

### 2. Calculer le score pondéré :

- Multipliez la note pour chaque critère par son poids respectif pour obtenir le score pondéré.

### 3. Additionner les scores pondérés :

- Additionnez les scores pondérés pour obtenir le score total sur 100.

### 4. Commentaires :

- Fournissez des commentaires ou observations pertinents pour appuyer l'évaluation.

Cette grille offre une méthode structurée et objective pour évaluer les candidats, assurant un processus de sélection équitable et transparent pour la Bourse Sunbury.